
Protokół nr XLVIII/2023 
z sesji Rady Powiatu Chodzieskiego, 

która odbyła się w dniu 27 listopada 2023 r. 
w Młodzieżowym Domu Kultury w Chodzieży

Obrady XLVIII sesji Rady Powiatu Chodzieskiego rozpoczęto w dniu 27 listopada 2023 r.
o godz. 12:00, a zakończono o godz. 12:25 tego samego dnia.                                                     
W posiedzeniu wzięło udział 16 radnych.                                                                                     
Obecni:                                                                                                                                           
1. Ewa Burzyńska 
2. Kinga Buszkiewicz 
3. Roman Chmara 
4. Dariusz Gapiński 
5. Julian Hermaszczuk 
6. Mirosław Juraszek 
7. Tomasz Kaczuba 
8. Mateusz Krojenka 
9. Barbara Ksycka 
10. Remigiusz Nowak 
11. Dariusz Rybarczyk 
12. Waldemar Straczycki 
13. Stanisław Tadej
14. Adrian Urbański 
15. Mariusz Witczuk 
16. Jakub Wójcik
17. Franciszek Wyrwa 

1. Otwarcie sesji.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański o godz. 12:00 otworzył XLVIII sesję              
i powitał przybyłych na sesję gości oraz radnych.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił o potwierdzenie quorum i 
stwierdził, iż w XLVIII sesji  bierze udział 16 radnych, jeden radny jest nieobecny.                   
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

3. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański  powiedział, że porządek został radnym 
dostarczony  i zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do porządku obrad. Żadnych uwag 
dotyczących porządku obrad nie było, wobec czego porządek obrad przedstawiał się 
następująco:
1. Otwarcie sesji.  
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
    sesjami.  
6.  Podjęcie uchwał w sprawach:
      a) udzielenia Gminie Budzyń ze środków budżetu Powiatu Chodzieskiego na 2024 r. 
          pomocy finansowej w formie dotacji celowej,
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      b) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów
          pływających w 2024 r.,
      c) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych oraz rozkładu pracy aptek
          w porze nocnej, w niedziele, święta i inne dni wolne od pracy na terenie powiatu 
          chodzieskiego w 2024 r.,
     d) powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 
         Dyrektora Szpitala Powiatowego im. prof. Romana Drewsa w Chodzieży.
 7.  Informacja Starosty Chodzieskiego z przeprowadzonej analizy oświadczeń 
      majątkowych.
 8.  Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych Powiatu Chodzieskiego   
      złożonych Przewodniczącemu Rady Powiatu.
 9.  Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Chodzieży z analizy oświadczeń 
       majątkowych.
10. Informacja o realizacji własnych zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023. 
11. Interpelacje i zapytania radnych.
12. Wolne głosy i oświadczenia.
13. Zakończenie obrad.

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański stwierdził, że do protokołu nie wpłynęły 
żadne uwagi. Uwag ani pytań do protokołu na sesji również nie było, przystąpiono więc do 
głosowania.                                                                                                                                    

Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Protokół z poprzedniej sesji został przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęty.
                                                                                                                                                     
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
5. Sprawozdanie Starosty Chodzieskiego z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
między sesjami.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański zapytał, czy są jakieś pytania do tego 
sprawozdania.                                                                                                                                 
Radny Franciszek Wyrwa, w związku z różnymi informacjami, które ukazały się w prasie, 
poprosił Starostę o przybliżenie informacji, jak w tej chwili wygląda organizacja pracy 
inspektoratu nadzoru budowlanego. Z uwagi na to, że informacje są bardzo różne a jest 
końcówka roku i gminy kończą pewne procesy inwestycyjne. Zapytał kto w miejsce osób 
zawieszonych będzie formalnie wykonywał obowiązki, czy inny powiat. Poprosił o konkretne 
informacje, co tam się wydarzyło i czy są prowadzone jakiekolwiek czynności operacyjne        
w stosunku do pracowników starostwa.                                                                                         
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Starosta Mirosław Juraszek odpowiedział, że co tam się wydarzyło to do końca nie wie, bo 
nie jest informowany. Prokurator zwiesił w wykonywaniu czynności dwóch pracowników w 
tym kierownika. Media rozpisują się mając nie do końca informację sprawdzoną. Inspektorat 
nadzoru budowlanego należy do administracji rządowej, należy pod wojewodę, bezpośrednio 
pod inspektora wojewódzkiego. Obowiązkiem starosty jest zapewnienie pracy płynności 
czynności w tym inspektoracie. Jest to tylko dwóch pracowników, którzy maja pełne 
kompetencje i ich zabrakło więc nie wszystkie czynności, na tą chwilę, mogą w inspektoracie 
wykonać. Została upoważniona osoba do wykonywania czynności administracyjno – 
finansowych i częściowo do czynności administracyjnych związanych z wydawaniem 
dokumentów. Na dzisiaj maja kłopot z tym żeby w terenie realizować zgłoszenia inwestycji. 
Wie, że kierownik zaskarżył postanowienie prokuratora, ten termin upływa jutro, we wtorek. 
Z doświadczenia wie, że może nie będą wiedzieli kiedy inspektor zostanie przywrócony do 
możliwości wykonywania zadań. Na tą chwilę poszukują człowieka z pełnymi 
kompetencjami, który mógłby realizować takie zadania. Już przepracowali kilka osób w 
powiecie chodzieskim, które wcześniej pracowały w tym inspektoracie i wszystkie te osoby z 
różnych przyczyn nie mogą takiego zadania podjąć. Inspektorem nie może być osoba, która 
prowadzi działalność gospodarczą. Trudno namówić taka osobę żeby zwiesiła działalność 
gospodarczą po to żeby w inspektoracie prowadziła te zadania przez miesiąc , dwa a może 
tylko przez tydzień, bo może inspektor będzie przywrócony do pracy. Jedna osoba wyraziła 
chęć, ale tak się złożyło, że jest w szpitalu. Ma nadzieje, że ta osoba szybko wróci z tego 
szpitala i być może będą mogli zrealizować jakąś formę umowy o pracę, który by 
zabezpieczył odbiory w terenie. Jeżeli chodzi o pracowników starostwa to nic mu nie 
wiadomo żeby w stosunku do nich były wykonywane jakiekolwiek czynności.                          
Innych głosów w tym punkcie posiedzenia było.
Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
stanowi załącznik nr 2  do niniejszego protokołu.     

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
6. Podjęcie uchwał w sprawach:                                                                                               
Pierwszym projektem była uchwała w sprawie
a) udzielenia Gminie Budzyń ze środków budżetu Powiatu Chodzieskiego na 2024 r. 
pomocy finansowej w formie dotacji celowej,                                                                           
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i otworzył 
dyskusję. Pytań do projektu tej uchwały nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Gminie Budzyń ze środków budżetu Powiatu 
Chodzieskiego na 2024 r. pomocy finansowej w formie dotacji celowej,
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Uchwała Nr XLVIII/361/2023 z dnia 27 listopada 2023 r. w sprawie udzielenia Gminie 
Budzyń ze środków budżetu Powiatu Chodzieskiego na 2024 r. pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.                                                                                    
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Drugim projektem była uchwała w sprawie
b) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 
pływających w 2024 r.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i otworzył 
dyskusję nad projektem tej uchwały. Pytań uwag nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 
statków lub innych obiektów pływających w 2024 r., 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński                                                                                                                            
Uchwała Nr XLVIII/362/2023 z dnia 27 listopada 2023 r. w sprawie ustalenia wysokości 
opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających w 2024 r. 
została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu
                                                                                                                                           
Trzecim projektem była uchwała w sprawie
c) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych oraz rozkładu pracy aptek 
w porze nocnej, w niedziele, święta i inne dni wolne od pracy na terenie powiatu 
chodzieskiego w 2024 r.,
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i otworzył 
dyskusję na projektem tej uchwały. Pytań nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych oraz 
rozkładu pracy aptek w porze nocnej, w niedziele, święta i inne dni wolne od pracy na terenie 
powiatu chodzieskiego w 2024 r.,
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Uchwała Nr XLVIII/363/2023 z dnia 27 listopada 2023 r. w sprawie ustalenia rozkładu 
godzin pracy aptek ogólnodostępnych oraz rozkładu pracy aptek w porze nocnej, w 
niedziele, święta i inne dni wolne od pracy na terenie powiatu chodzieskiego w 2024 r.
została przez Radę Powiatu Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu
                                                                                                                                                     
Ostatnim projektem była uchwała w sprawie
d) powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko 
Dyrektora Szpitala Powiatowego im. prof. Romana Drewsa w Chodzieży.
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Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański odczytał projekt uchwały i otworzył 
dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. Nikt z radnych nie zgłosił się do 
dyskusji przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały w sprawie powołania Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu 
na stanowisko Dyrektora Szpitala Powiatowego im. prof. Romana Drewsa w Chodzieży.
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Uchwała Nr XLVIII/364/2023 z dnia 27 listopada 2023 r. w sprawie powołania Komisji 
Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Szpitala 
Powiatowego im. prof. Romana Drewsa w Chodzieży została przez Radę Powiatu 
Chodzieskiego podjęta i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu
                                                                                                                                              
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
7. Informacja Starosty Chodzieskiego z przeprowadzonej analizy oświadczeń 
majątkowych.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański stwierdził, że informację radni otrzymali i 
jeżeli nie ma pytań poprosił o jej przyjęcie. Pytań nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia informacji Starosty Chodzieskiego z przeprowadzonej analizy oświadczeń 
majątkowych.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński                                                                                                                            
Informacja Starosty Chodzieskiego z przeprowadzonej analizy oświadczeń 
majątkowych została przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęta i stanowi załącznik      
nr 7 do niniejszego protokołu

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
8. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych Powiatu Chodzieskiego 
złożonych Przewodniczącemu Rady Powiatu.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański poprosił o jej przyjęcie. Żadnych głosów w 
tym punkcie nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia informacji z analizy oświadczeń majątkowych radnych Powiatu Chodzieskiego 
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złożonych Przewodniczącemu Rady Powiatu.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński                                                                                                                            
Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych Powiatu Chodzieskiego 
złożonych Przewodniczącemu Rady Powiatu została przez Radę Powiatu Chodzieskiego 
przyjęta i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
                                                                                                                                                   
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
9. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Chodzieży z analizy oświadczeń 
majątkowych.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański stwierdził, że naczelnik nie stwierdził 
żadnych istotnych uchybień i poprosił o jej przyjęcie. Żadnych głosów w tym punkcie 
porządku posiedzenia nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia informacji Naczelnika Urzędu Skarbowego w Chodzieży z analizy oświadczeń 
majątkowych.
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (15)
Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Roman Chmara, Julian Hermaszczuk, Mirosław 
Juraszek, Tomasz Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz 
Rybarczyk, Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, 
Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Chodzieży z analizy oświadczeń 
majątkowych została przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęta i stanowi załącznik     
nr 9 do niniejszego protokołu
                                                                                                                                                    
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
10. Informacja o realizacji własnych zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański stwierdził, że informację radni otrzymali i 
jeżeli nie ma pytań poprosił o jej przyjęcie. Pytań nie było przystąpiono więc do głosowania.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia informacji o realizacji własnych zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023.
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
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Ewa Burzyńska, Kinga Buszkiewicz, Julian Hermaszczuk, Mirosław Juraszek, Tomasz 
Kaczuba, Mateusz Krojenka, Barbara Ksycka, Remigiusz Nowak, Dariusz Rybarczyk, 
Waldemar Straczycki, Stanisław Tadej, Adrian Urbański, Mariusz Witczuk, Jakub Wójcik
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Roman Chmara, Franciszek Wyrwa 
NIEOBECNI (1)
Dariusz Gapiński 
Informacja o realizacji własnych zadań oświatowych w roku szkolnym 2022/2023
została przez Radę Powiatu Chodzieskiego przyjęta i stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
11. Interpelacje i zapytania radnych.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański stwierdził, że na piśmie żadna interpelacja 
ani zapytania nie wpłynęło i zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. 
Żadnych głosów nie było.

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.
12. Wolne głosy i oświadczenia.
Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać 
głos w tym punkcie i udzielił głosu radnemu Franciszkowi Wyrwie.
Radny Franciszek Wyrwa stwierdził, że kwestia nadzoru ze strony organu prowadzącego nad 
placówkami nie zawsze wygląda dobrze. Mają przykład placówki w Studźcach. W tamtym 
tygodniu był na kongresie oświatowym gdzie bardzo ciekawą informację udzielił prezydent i 
pani wiceprezydent Szczecina. Żeby zdiagnozować jakiego typu problemy są w różnych 
placówkach podległych przeprowadzono pewne czynności, które zainicjowała młodzieżowa 
rada przy prezydencie. Rada zleciła przeprowadzenie badań w placówkach podległych i 
otrzymała odpowiednie wnioski. Niezależnie od tego prezydent ogłosił przetarg i 
wyspecjalizowana, profesjonalna firma również taką diagnozę zrobiła. Powiedział, że dlatego 
o tym tak szczegółowo wspomina, bo aby zbadać problem nie wystarczy pół godziny czy 
nawet godzina dyskusji. Tutaj są potrzebne profesjonalne wdrożenia. Nawiązał kontakt i 
zachęcił Burmistrza Margonina i  w to wejdą, z podobną inicjatywą wystąpią na terenie ich 
gminy. Wyjaśnił dlaczego o tym wspomina. Firma, która robiła profesjonalny audyt w jaki 
sposób dzieciom, młodzieży, osobom starszym okaleczonym po covidzie 19, po wzrastającej 
fali prób samobójczych, bo to faktycznie dochodzi do szkół podstawowych i jest tam 
problemem społecznym. To powoduje, że są potrzebni wysokiej klasy specjaliści i firma, 
która to robiła pomagała, przynajmniej wówczas nieodpłatnie pisać wnioski aby na tego typu 
badania zdobyć środki i to zrobić. Szczecin jest około półtora roku przed nimi dlatego 
sygnalizuje, że warto byłoby się nad tym pochylić i się zastanowić czy na terenie nie całości 
powiatu ale przynajmniej w stosunku do placówek podległych pod starostwo tego tematu nie 
podjąć. To staje się problemem społecznym i często i dyrektorzy i pracownicy ze względu na 
brak wiedzy, bo dużo rzeczy nowych się pojawia, czują się bezsilni.                                       
Starosta Mirosław Juraszek stwierdził, że myśli, że jest to bardzo cenna uwaga i sugestia i na 
pewno będzie prosił radnego o jakieś kontakty. Poinformował, że jeżeli chodzi o tą konkretną 
placówkę, która z różnych powodów jest trudną placówką, rzeczywiście mieli tam sytuacje 
kryzysowe. Wdrożyli tam podobną kontrolę jak radny mówił, nie komercyjną która się tym 
stricte zajmuje. Ma nadzieje, że udało im się znaleźć osobę, która merytorycznie ma bardzo 
duże doświadczenie, nie tylko teoretyczne. Zobaczą co z tego badania wyjdzie, bo ta kontrola 
miała tam miejsce przez kilka dni i to co radny mówił sama kontrola nie rozwiązuje 
problemów ale pozwali im to na analizę sytuacji i na wprowadzenie jakiegoś trybu 
naprawczego czy wsparcia dla pracowników tego obiektu. Jest jeszcze druga rzecz, która 
wydaje mu się bardzo istotna chociaż nie każdej grupy wiekowej może to dotyczyć. 

7



Najwięcej do powiedzenia w takich tematach często mają sami zainteresowani. Rozważają 
jak zrobić mądrą, sensowną ankietę, która by nie sprowokowała czegoś nieoczekiwanego w 
sensie powiązania w stworzeniu tej ankiety ale tak ją napisać żeby można było wyciągnąć z 
niej te wnioski, które mogą wesprzeć i emocje tej młodzieży ale też wykonywanie 
obowiązków przez pracowników, którzy tam się realizują. Komisja zewnętrzna w tej chwili 
tam pracuje, będą słuchali wniosków z tej komisji natomiast jeżeli byłoby ich finansowo stać, 
bo w każdej placówce oświatowej jest niedobór wsparcia psychologa i nie każda młodzież 
chce się przełamać żeby tego wsparcia szukać. Jeżeli by się okazało, że są w stanie podołać 
od strony finansowej takiemu zadaniu, nie musi to być jutro, może to być rozłożone w czasie 
ale akurat, w stosunku do młodzieży, warto się nad tym pochylić i spróbować wykorzystać 
każdą metodę żeby uniknąć dramatów, z którymi mają do czynienia w mediach a niestety też 
się zdarza, że w naszym powiecie ich to też jakiś sposób dotyka.                                                
Radny Tomasz Kaczuba stwierdził, że to co powiedział radny Franciszek Wyrwa jest jak 
najbardziej sensowne z tego względu, że zwód nauczyciela, zawód wychowawcy jest 
zawodem, który zawsze wie za mało, który zawsze wymaga dokształcenia dlatego, że praca z 
ludźmi zmienną jest i dlatego są otwarci na to żeby w tych szkoleniach uczestniczyć. Ale są 
dwie rzeczy, których przeskoczyć się nie da. Każde szkolenie jest finansowane i trzeba 
sprawdzić czy dyrektor posiada takie fundusze. Druga rzecz jest taka, że te szkolenia 
pojawiają się na WOKiSS -ie czy na innej platformie starają się uczestniczyć, ale są miejsca 
pozajmowane i to bardzo szybko się dzieje. On jako wychowawca jest otwarty na to żeby się 
dokształcać tylko kwestia jest tych dwóch czynników, o których wspomniał.                             
Radny Waldemar Straczycki stwierdził, że nie tak dawno udało im się wyremontować ulicę 
Żeromskiego i Zamkową w bardzo ładny sposób. Ona jest kompleksowo zrobiona. Po raz 
kolejny zaapelował, by postarać się i prowadzić rozmowy z urzędem miasta aby miasto 
przejęło te ulice. W tej chwili są wyremontowane, za jakieś piętnaście, dwadzieścia lat będą 
znowu wymagały remontu, a sama idea tej ulicy w centrum miasta wydaje mu się, że ma 
bardziej charakter miejski niż drogi powiatowej. Nie spełnia ona definicji drogi powiatowej. 
Niemniej one są i zaapelował aby w ramach możliwości w gminach i w Chodzieży się dużo 
dzieje, robią ale niech starają się je przekazywać gminom i miastu ponieważ miasto i tak 
ponosi nakłady związane z oświetleniem czy utrzymaniem czystości na tych drogach. To jest 
jedyna okazja, ten pierwszy rok żeby zachęcić władze poszczególnych miejscowości do 
przejmowania tych dróg.                                                                                                                
Starosta Mirosław Juraszek powiedział, że jest po słowie z burmistrzem już bardzo dawno.      
To z jego strony nie ma w tej chwili inicjatywy żeby ten temat realizować, bo trzeba dobrze 
ten temat przeliczyć dlatego, że mają zobowiązania wobec miasta przy opiece nad ulicami 
powiatowymi, które znajdują się na terenie miasta. To co mówi radny jest słuszne i logiczne 
ale matematycznie musi nam się to kalkulować ponieważ tam jest znaczna ilość miejsc 
parkingowych opłatami za które bilansują zobowiązania wobec miasta. Zadeklarował, że to 
co powiedział radny będą analizować, sprawdzą, może ustalą inna formę tej rekompensaty,     
a burmistrz by się na to zgodził bo te opłaty przeszłyby na miasto. 

13. Zakończenie obrad.
Innych głosów nie było więc Przewodniczący Rady Powiatu Adrian Urbański podziękował za 
udział w sesji i wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 12:25 zamknął obrady XLVIII 
sesji Rady Powiatu Chodzieskiego
                                                                                         Przewodniczący
                                                                              Rady Powiatu Chodzieskiego

                                                        Adrian Urbański

Protokołowała
Maria Przygocka     
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